
Scénář reportáže 

• Stupňující se zvuk cyklistického kola + ruchy prostředí 

• Zvonek 

Projíždím po cyklostezce. Její asfaltový povrch je ještě čerstvě černý a hladký. Úplně nová 

cesta, propojující obce Stráž pod Ralskem a Dubnici, je dlouhá jen něco málo přes kilometr, 

přesto je pro mě v tuto chvíli nekonečně dlouhá. Je totiž devátý prosinec a venku začíná 

mrznout. Nicméně se v nadcházejících hodinách se očekává sníh a je to tedy jedna z posledních 

příležitostí si novou stezku pro cyklisty vyzkoušet. 

• Ruchy prostředí + kolo 

Cyklostezku jsem právě opustil a nacházím se v Dubnici, jejíž obyvatelé, potažmo 

zastupitelstvo, výstavbu iniciovali a zrealizovali. Je to malá severočeská vesnička, kde na kole 

jezdí spousta lidí. Ať už třeba do školy, do práce, nebo jen na výlet. Mezi ně patřím i já a moje 

rodina. V Dubnici bydlíme už sedmnáct let. Po cestě se zastavuji na úřadě, kde mám 

domluvenou schůzku s naší paní starostkou. Celý promrzlý vcházím do její kanceláře. Otírám 

si brýle. Změnou teploty se celé zamlžily. Během toho mi starostka Jarmila Čmugrová už povídá 

o cyklostezce. 

• Rozhovor se starostkou o projektu, přínosu pro obyvatele a o propustkách (narace: 

Během stavby cyklostezky se taky objevily staré propustky. Ty slouží k odvodu vody ze 

silnice, čímž přispívají bezpečnosti jak řidičů aut, tak i cyklistů. O propustkách se vůbec 

nevědělo a ani nebyly funkční. V Dubnici se ale rozhodli zainvestovat do jejich obnovy.) 

Z úřadu domů už to mám jen pár metrů. Venku už se stmívá, zima je ještě větší. Rozhodl jsem 

se tedy, že kolo jen povedu. Ticho vesnice po chvíli narušuje obecní rozhlas muzikou. 

• Ruch – rozhlas 

Když přicházím domů, rodiče se sestrou sedí v obýváku a povídají si. To je příležitost zeptat se 

i jich, jako občanů, co o nové cyklostezce soudí. 

• Položím diktafon na stůl a vytvořím situaci  

Spousta lidí, kteří se do Stráže vydali pěšky, nebo na kolech, měli často strach se pohybovat 

přímo po silnici, zvláště pak ve večerních hodinách. Lampy u krajnice byste hledali těžko. Proto 

někteří raději volili delší trasu po polní cestě. Teď už se nikdo bát nemusí. 

• Konec situace 

Cyklostezka, kterou vybudoval Liberecký kraj společně s Dubnicí a částečně i Stráží pod 

Ralskem je důležitá pro celou místní komunitu. Proto se taky obec do její stavby pustila, i když 

její větší část leží právě na území Stráže. 

• Rozhovor se starostkou o dohodě se Stráží + slavnostní otevření 

Před chvílí jsem projížděl po cyklostezce mezi Stráží a Dubnicí. Během cesty jsem potkal rodinu 

s dětmi na procházce. Děti se smály a rodiče si povídali. Cesta je teď klidná a pohodlná. Auta 

jezdí tam a zpět, ale to už nikoho trápit nemusí. Konečně mám zase jednou pocit, že se něco 



podařilo. Škoda jen, že už je zima. Venku před chvílí začaly z nebe padat první vločky. 

Cyklostezku si tak pořádně vychutnám až po jejím oficiálním otevření, tedy na jaře. 

• Zvonek 

• Utichající zvuk cyklistického kola a ruchů prostředí 


